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§ 8 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för signering  

Beslut  
Ordförande Stephan Guiance (S) och Vice ordförande Sophia 
Granswed Baat (M) utsågs att justera dagens protokoll §§ 8-24. 
Justering sker digitalt senast den 28e maj.   
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§ 9 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes 
 

Sammanfattning av ärendet  
Två skrivelser tillkommer  
§ 23 Låt feriejobbare flyga med drönare på Sätrastrandsbadet, 
Moderaterna 
§ 24 Varför ökar antalet hemlösa i Skärholmen?, 
Sverigedemokraterna 
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§ 10 
Medborgarförslag att bygga en anslutande trappa även 
på andra sidan stängslet som leder till gångväg/gata  vid 
Sätra IP.  

-Svar på Medborgarförslag 
SKHLM 2025/80 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) fann att det fanns två förslag till 
beslut och ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 

Förslag till beslut 
Ledamoten Alice Vestlin (C) och Kenth Aronsson (C) anmäler för 
Centerpartiet en skrivelse med förslag till beslut enligt bilaga och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.  
Vice ordförande Sophia Gransweed Baat (M) anmäler att 
Moderaterna ansluter till Centerpartiets förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till Centerpartiets förslag till beslut.  

Reservation  
Ledamoten Alice Vestlin (C) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag till beslut  
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M), Ledamoten Mikael 
Sundin (M), och Elisabeth Johnsson (M), reserverar sig mot beslutet 
till förmån för sitt eget förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget förslag till beslut 
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Medborgarförslag. Förslag att bygga en 
anslutande trappa även på andra sidan stängslet 
som leder till gångväg/gata vid Sätra IP. 
  
Ärende 10 
Alice Vestlin (C) 
Kenth Aronsson (C) 
Förslag till beslut 
  
1.     Att stadsdelsnämnden vidarebefordrar medborgarförslaget till 
idrottsförvaltningen och idrottsnämnden. 
2.     Att därutöver anföra följande 
Vi vill tacka förslagsställaren för ett bra medborgarförslag. Vi vill 
även tacka stadsdelsförvaltningen för ett välformulerat svar. Likt 
förvaltningen välkomnar vi förslaget och instämmer i att det bör 
finnas trygga och pålitliga gångvägar till Sätra IP. Av 
tjänsteutlåtandet framgår det att stadsdelsförvaltningen har varit i 
kontakt med idrottsförvaltningen, som har rådighet över platsen. 
Däremot föreslår inte stadsdelsförvaltningen att förslaget ska 
skickas vidare till nämnda förvaltning, utan uppmanar 
förslagsställaren att rikta förslaget till idrottsförvaltningen och 
idrottsnämnden. Eftersom det inte går att skriva medborgarförslag 
till fackförvaltningarna anser vi att nämnden bör vidarebefordra 
förslaget till idrottsförvaltningen för vidare behandling i 
idrottsnämnden. 
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/80-6 (Godkänd - R 1) SKHLM 2025/80. 
• SKHLM 2025/80-4 Medborgarförslag trappa maskat. 
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§ 11 
Medborgarförslag om att göra en pulkabacke på 
Vårbergstoppen.  

-Svar på Medborgarslag 
SKHLM 2025/21 
 

Beslut  
Sadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/21-6 (Godkänd - R 2) SKHLM 2025/21. 
• SKHLM 2025/21-4 medborgarförslag Vårbergstoppen 

maskat. 
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§ 12 
Remiss av rapport för förskola i Stockholms stad, KS 
2025/481.  

-Svar på remiss, Omedelbar justering 
SKHLM 2025/363 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Omedelbar justering 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) fann att det fanns två förslag till 
beslut, förvaltningens förslag till beslut och Sverigedemokraternas 
förslag till beslut, han ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  

Särskilt uttalande 
Ordförande Stephan Guiance m. fl. (S), ledamoten Shamso Ali 
Hassan m.fl (V) och ledamoten Karrmapriya Muschott m.fl. (MP) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt bilaga. 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M) anmäler för 
Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) och Kenth Aronsson (C) anmälde ett 
särskilt uttalande enligt bilaga. 
  
  

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) och Roland Johansson (SD) 
anmäler för Sverigedemokraterna en skrivelse enligt bilaga och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.  

Reservation  
  
Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
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Ärende 12 
Remiss av rapport för förskola i Stockholms stad, KS 2025/481. 
Stephan Guiance m.fl. (S) 
Shamso Ali Hassan m.fl. (V) 
Karmapriya Muschott m.fl. (MP) 
  
Särskilt uttalande: 
Majoriteten vill börja med att tacka såväl Skärholmens 
stadsdelsförvaltning för sitt remissvar som förskoleförvaltningen för 
arbetet med rapporten Förskola i Stockholm 2024. Vi ser både 
utmaningar och ett pågående arbete med stor potential att påverka 
förskolorna i staden och Skärholmen positivt. 
Rapporten berör flera olika områden som lärartäthet, 
inskrivningsgrad, kvalitetsarbete med särskilt fokus på barnens 
språkutveckling samt förskolans kontakt med socialtjänst - positiva 
och viktiga områden som är högst relevanta för Skärholmen. Som 
förvaltningen konstaterar i sitt remissvar saknas incitament för 
förskollärare att söka sig till våra förskolor och siffrorna talar sitt 
tydliga språk - bara en tredjedel av förskolans lärare och ännu färre 
av förskolans övriga personal arbetar heltid på en tillsvidaretjänst i 
Stockholm. 
Detta skapar en otrygg situation för såväl medarbetare som barn. 
Att ha en trygg anställning på heltid eller med en hög nog 
sysselsättningsgrad för att försörja sig är en förutsättning för att 
stanna i yrket. Det ger stabilitet både för barnen som i stor 
utsträckning får möta samma förskollärare och personal och för 
arbetslaget som får tid att lära känna varandra och genom detta 
etablera ett samstämt arbetssätt. Att göra förskolan attraktiv som 
arbetsplats genom trygga anställningar på hög nog 
sysselsättningsgrad för att kunna försörja sig är av högsta vikt för 
att göra Skärholmens förskolor attraktiva för såväl förskollärare 
som utbildade barnskötare att söka sig till och stanna i. Det är 
genom detta som vi ökar lärartätheten och minskar barngruppernas 
storlek vilket krävs för att ge Skärholmens yngsta medborgare en 
god start på sin skolgång. Det är också genom detta som det mycket 
viktiga kompetenshöjande arbetet för att alla arbetslag ska arbeta 
språkutvecklande får störst effekt. I fall där personalens egen 
kunskap i svenska språket behöver höjas blir såväl effekten av den 
kompetenshöjande insatser som möjligheten för den enskilde att i 
praktiken öva och stärka sina kunskaper större om denna är anställd 
på heltid. Det är - precis som Skärholmens stadsdelsförvaltnings 
svar mycket skarpt lyfter i remissvaret - inte enbart lärarens eget 
språk utan deras förmåga att arbeta språkutvecklande med barnen 
som är avgörande. Även här ger varje enskild kompetenshöjande 
insats större effekt ju högre sysselsättningsgrad personalen har. 
Personal som arbetar heltid jobbar också oftare tillsammans istället 
för att gå om kollegor som arbetar deltid på motsatta scheman vilket 
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stärker hela arbetslagets kompetens och samspel vad gäller att 
arbeta språkutvecklande med barnen. Det är också mycket 
glädjande att konstatera att Skärholmen utgör ett undantag där 
språksatsningen som genomförts ger mätbara positiva skillnader på 
undervisningens kvalitet och resulterar i att barnen använder fler 
och nya ord – ett pågående arbete som majoriteten ser fram ett 
fortsätta stötta verksamheterna och förvaltningen i. 
Vidare är en god arbetsmiljö A och O för att trivas på sin 
arbetsplats. Att förbättra arbetsmiljön på Skärholmens förskolor är 
ett effektivt sätt att bli en attraktiv arbetsgivare dit förskollärare och 
barnskötare söker sig. Även här spelar sysselsättningsgraden och 
barngruppernas storlek som är en direkt följd av detta stor roll. Att 
arbetsbelastningen i skola och förskola är oroväckande hög är ett 
välkänt problem. I en rapport från förra året konstateras att hälften 
av lärarkåren har en arbetsbelastning som en eller flera gånger i 
veckan påverkar deras hälsa och mående negativt[1] och läget är inte 
bättre för barnskötare där var fjärde uppger en arbetsbelastning så 
hög att det innebär risk för barnen[2]. All personal och alla barn i 
förskolan har rätt till en god arbetsmiljö med en hälsosam 
arbetsbelastning där lärare och annan personal har tid att arbeta 
språkutvecklande och fånga upp de barn som behöver hjälp - 
oavsett om det är genom att tidigt uppmärksamma en NPF eller 
göra en orosanmälan till socialtjänst. 
Majoriteten anser att trygga anställningar på heltid eller med hög 
sysselsättningsgrad är en av de viktigaste förutsättningarna för att 
upprätthålla en god kvalite på Skärholmens förskolor och göra 
dessa till attraktiva arbetsplatser dit utbildad personal söker sig 
tycker vi det är mycket olyckligt att rapporten Förskola i Stockholm 
2024 saknar information om andelen heltidsanställd 
tillsvidarepersonal på stadsdelsnivå. 
  
  

 
[1] Sveriges lärare. Brinna, brann, utbränd (2024). 
[2] Kommunal. Barnskötare (hämtad 2025-05-08). 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 
2025-05-22 
 
Ärende 12 
 
Remiss av rapport för Förskola i Stockholms stad 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
  
Särskilt uttalande 
  
EN LIKVÄRDIG FÖRSKOLA MED 
KVALITETSUPPFÖLJNING 
Förskolenämnden har ett stadsövergripande uppdrag att stödja 
stadsdelsnämnderna i arbetet att uppnå en likvärdig förskola. Därför 
är det av stor vikt att framtagande och implementering av 
gemensamma styrdokument, kompetensutvecklingsinsatser och ett 
system för kvalitetsuppföljning nu tas fram skyndsamt, så nämnden 
får möjlighet till större insyn och förståelse. Vi eftersöker ett system 
där vi kan mäta inskrivningsgrad, andelen förskolelärare, lärartäthet, 
barngruppernas storlek och personalens och barnens kunskaper i 
svenska språket på en aggregerad nivå. Detta bör följas upp i både 
tertialrapporter, årsredovisning och Förskola i Stockholm 
(förskolerapporten). Samtidigt kan vi läsa att siffrorna för 
respektive område redovisas först senare i år, då statistiken 
inhämtas från Skolverket. I stället använder man sig av statistik från 
2023, vilket är olyckligt. 
  
EN FÖRSKOLA MED HÖG KVALITET FÖR ALLA 
Moderaternas budgetalternativ ökar anslagen till skolorna i 
Stockholm med närmare 100 miljoner kronor jämfört med 
vänsterstyrets budget. Vi höjer skolpengen och omfördelar en av del 
det socioekonomiska stödet som i dag fördelas efter bostadsadress 
till barn i särskilt behov av stöd. Vi sätter individens behov före 
systemet. Skolan ska fokusera på kunskap, Moderaterna gör därför 
en särskild satsning på fysiska läromedel för att barnen ska få fler 
riktiga böcker.  Vi är positiva till att förskolenämnden tillsammans 
med stadsdelsnämnderna och SISAB ska implementera konceptet 
kring gröna skol- och förskolegårdar under mandatperioden. Men vi 
anser att det borde vara standard på alla skol- och förskolegårdar, 
och att enbart implementera detta på ett 15-tal under 
mandatperioden, är för lamt. 
STÄRKT TRYGGHET OCH FÖREBYGGANDE ARBETE 
Det finns ingenting som är mer prioriterat än att få stopp på våldet, 
där barn allt oftare är både brottslingar och brottsoffer. I Stockholm 
finns över 30 öppna drogscener. En kartläggning från P4 Stockholm 
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visar att hälften av alla förskolor i just Skärholmen, ligger på en 
öppen drogscen, enligt polisens definition för öppen drogscen. De 
viktigaste åtgärderna för att minska den öppna drogförsäljningen 
och göra gator och torg tryggare och mer attraktiva är fler 
människor i rörelse, fler timmar på dygnet. För att människor ska 
våga röra sig ute kring våra centrum, inte minst när mörkret faller, 
behövs både trygghetskameror, ordningsvakter och poliser. 
  
UPPTÄCK HEDERSRELATERAT VÅLD OCH FÖRTRYCK  
Att upptäcka barn som utsätts för hedersrelaterat våld och förtryck 
är en viktig uppgift redan i förskolan. En förutsättning för att 
personalen ska kunna hjälpa dessa barn är att någon på skolan ser 
och förstår barnets livssituation, utsatthet och behov. Det är därför 
nödvändigt att förskolans-, skolans och fritidsverksamhetens 
personal har en grundkunskap om vad hedersrelaterat våld och 
förtryck innebär och på vilket sätt det kan ta sig uttryck. Vi måste 
fortsätta ha ett nära samarbete med skolor, föreningar, fritidsgårdar 
och socialtjänst, för att tidigt upptäcka de barn som far illa. 
Rapporten om förskolan i Stockholm 2024 vittnar om att det är 
vanligt förekommande att förskolepersonalen inte har kunskap om 
vad anmälningsskyldigheten innebär och att förskolan har 
bristfälliga rutiner för orosanmälan till socialnämnden. Rutiner för 
orosanmälan finns men följs inte upp på ett tillfredställande sätt. 
  
  
EN INKLUDERANDE FÖRSKOLA MED UPPSÖKANDE 
ARBETE  
Förskolan ska vara en trygg miljö för både barn och pedagoger, där 
barnen får utvecklas i egen takt och där förskolan lägger grunden 
för ett livslångt lärande. Därför måste vi också öka förtroendet för 
förskolan, inte minst i våra mer utsatta områden. Planerade insatser 
för att öka tilliten och förtroendet i staden är viktigt för att 
synliggöra förskola och skapa en stark gemenskap och beredskap. 
Medborgare och vårdnadshavare ska kunna lita på att förskolans 
verksamhet bedrivs utifrån nationella styrdokument och fria från 
personliga värderingar och åsikter. Vi måste alla arbeta för att 
motverka desinformation om förskolan och andra kommunala 
verksamheter och myndigheter. Vi vill fortsatt satsa på barns 
fysiska aktivitet som har stor betydelse för en god hälsa och ett gott 
lärande, där alla barn bör omfattas av en strategi för att öka fysisk 
aktivitet under förskoledagen. Vi är stolta över vår förskolepersonal 
som gör allt för att våra barn ska få bästa möjliga undervisning och 
samtidigt känna sig trygga i förskolan. Det är viktigt att fortsätta 
arbetet för att öka inskrivningsgraden och få fler barn att börja 
förskolan. Information om förskolan till vårdnadshavare med barn 
som inte är inskrivna, sker vanligtvis genom riktade postala utskick 
samt telefonsamtal. Vi tror inte detta är tillräckligt då det finns 
brister i svenska språket i många hushåll, inte minst i 
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ytterstadsområdena. I stället bör man genomföra dörrknackning och 
vara ute ännu mer på platser där föräldrar vistas. 
  
INFÖRANDE AV SPÅRKTEST VID REKRYTERING 
Svenska språket i förskolan är en fortsatt utmaning, både bland 
personal och bland barnen. Där är glädjande att man fortsätter med 
utbildningsinsatser för pedagoger, vilket påbörjades förra 
mandatperioden under ledning av den grönblå majoriteten. Vi anser 
att stadsdelsförvaltningen bör införa språktest vid nyrekrytering av 
förskolepersonal, på samma sätt som den styrande majoriteten 
bestående av Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet 
har gjort i Göteborgs stad. 
  
BARN MED SÄRSKILDA BEHOV  
Vi är glada över att förvaltningen ska ta fram stadsgemensamma 
bedömningsgrunder för barn i behov av särskilt stöd, något vi i 
Moderaterna har drivit. Vi har sett en ökning av barn med NPF-
diagnoser det senaste åren. Det är i grunden bra att barn får sina 
diagnoser tidigt, så de kan få det stöd de har rätt till, för att få rätt 
möjligheter inför skolstart. Det kräver mycket tid och engagemang 
från personalen att både lära sig hur man undervisar barn med olika 
diagnoser, samt ta sig tiden att jobba med barnen både enskilt och i 
mindre grupp. Samarbete med Habiliteringen, BVC, Autismcenter 
för små barn och vårdnadshavare, är därför av stor vikt för att 
lyckas i det arbetet. Vi ser dock med stor oro på de fortsatta 
skillnader i process och bedömning som finns gällande 
tilläggsbelopp för barn i behov av särskilt stöd. Det här är något vi 
har lyft i Förskolenämnden vid flertalet tillfällen de senaste åren och 
vi finner det anmärkningsvärt och vilseledande att förvaltningen 
hänvisat till att ökningen av antalet avslag av tilläggsbelopp skulle 
bero på att barnantalet har sjunkit. Om man tittar procentuellt på hur 
många av de inkomna ansökningarna som avslagits kommer en 
annan verklighet fram som vittnar om en kraftig ökning av antalet 
avslag sedan maktskiftet efter valet 2022. Under 2022 beviljades 
70,56 procent av de inkomna ansökningarna, 2023 beviljades 53,35 
procent och under 2024 var siffran så låg som 50 procent. Dessa 
siffror vittnar om att problemet inte beror på det minskade 
barnantalet i förskolorna. Alla barn i Stockholms stad är vårt ansvar, 
oavsett vilken förskola de har valt, och det är upp till oss att 
säkerställa att inga barn blir utan nödvändiga stödinsatser. 
  
  
  
  
  
GÖR DET MER ATTRAKTIVT ATT VARA 
FÖRSKOLELÄRARE  
Det är viktigt att fortsatt säkerställa att barngrupperna inte blir för 
stora, vilket var ett problem i flertalet stadsdelar under 2024. 
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Förskolan är i stort behov av behörig personal och Stockholms stad 
ska vara en attraktiv arbetsgivare för förskolelärare. Att införa 
karriärtjänster är inte en universallösning, men vi behöver anstränga 
oss för att behålla duktiga förskolelärare och attrahera nya. 
Skärholmen bör agera pilot för införandet av karriärtjänster inom 
förskolan. Möjligheterna att erhålla statsbidrag bör undersökas vid 
utformandet av karriärtjänsterna. Vi är glada över att läsa att 
förskolenämnden i samarbete med kommunstyrelsen och 
stadsdelsnämnderna ska utreda förutsättningarna för inrättande av 
en enhetlig yrkestitulatur i förskolan, samt förbereda validerings- 
och kompetensutvecklingsmöjligheter för berörda medarbetare. 
Detta är något vi i Moderaterna har varit pådrivande kring.   
  
SOCIALT SKYDDSNÄT OCH NY SOCIALTJÄNSTLAG 
Vi är glada över att läsa att Förskolenämnden i samarbete med 
stadsdelsnämnderna ska leda ett pilotprojekt där en modell för 
socionomer i förskolan prövas i ytterstaden. Moderaterna vill se 
skolsociala team även i förskolan, vilket är i linje med detta. I juli 
2025 införs den nya socialtjänstlagen, vilket innebär att det blir lag 
på att arbeta förebyggande för att förhindra att barn och vuxna far 
illa. Socialtjänsten kommer behöva vara ännu mer tillgänglig, 
insatser ska göras ännu snabbare och vissa insatser utan 
behovsprövning. I praktiken innebär det än mer ansvar för ännu fler 
verksamhetsområden som inkluderar barn, däribland 
förskoleförvaltgningen och förskolenämnden. Vi avsätter därför 
pengar i vår budget för snabbare implementering av den nya 
socialtjänstlagen. Vi vill dessutom införa Backa barnet – en modell 
för samarbete mellan skola, socialtjänst, polis och sjukvård. 
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2025-05-22 
  
Remiss av rapport för förskola i Stockholm 2024 
  
Ärende 12 
Alice Vestlin (C) 
Kenth Aronsson (C) 
Särskilt uttalande 
Vi vet att en bra och trygg start i livet gynnar barn genom hela livet. 
Men vi vet också att alldeles för många barn växer upp med svårare 
förutsättningar som ställer till det även längre fram i livet. Det är 
därför avgörande att tidigt upptäcka och hjälpa de barn och familjer 
som behöver särskild stöttning från samhället. Här har förskolan en 
viktig roll. 
 
Rapporten om förskolan i Stockholm 2024 vittnar om att det är 
vanligt förekommande att förskolepersonalen inte har kunskap om 
vad anmälningsskyldigheten innebär och att förskolan har 
bristfälliga rutiner för orosanmälan till socialnämnden. Rutiner för 
orosanmälan finns men följs inte upp på ett tillfredställande sätt. 
 
Vi vet att den nära relation som ofta finns mellan förskolepersonal 
och vårdnadshavare kan innebära utmaningar när det kommer till 
orosanmälningar. Men det är av stor vikt att denna utmaning 
hanteras och inte tillåts bli till ett hinder för att göra en anmälan. 
Här tror vi att en djupare samverkan mellan förskola och 
socialtjänst kan hjälpa, till exempel genom att koppla specifika 
socionomer till förskolorna. Därtill behövs en bred, obligatorisk 
kompetensutbildning för all förskolepersonal gällande 
lagstiftningen om anmälan gällande barn som misstänks fara illa, 
när och hur en orosanmälan ska göras samt vad som händer 
därefter. 
  
Vi ser med stor oro på de fortsatta skillnader i process och 
bedömning som finns gällande tilläggsbelopp för barn i behov av 
särskilt stöd i förskolan. Det här är något vi har lyft i 
Förskolenämnden vid flertalet tillfällen de senaste åren och vi finner 
det anmärkningsvärt och vilseledande att förvaltningen hänvisat till 
att ökningen av antalet avslag av tilläggsbelopp skulle bero på att 
barnantalet har sjunkit. Om man tittar procentuellt på hur många av 
de inkomna ansökningarna som avslagits kommer en annan 
verklighet fram som vittnar om en kraftig ökning av antalet avslag 
sedan maktskiftet efter valet 2022. Under 2022 beviljades 70,56 
procent av de inkomna ansökningarna, 2023 beviljades 53,35 
procent och under 2024 var siffran så låg som 50 procent. Dessa 
siffror vittnar om att problemet inte beror på det minskade 
barnantalet i förskolorna. Alla barn i Stockholms stad är vårt ansvar, 
oavsett vilken förskola de har valt, och det är upp till oss att 
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Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2025-05-22 
Ärende 12 
Dnr SKHLM 2025/363 
  
Förskola i Stockholm 2024 
  
Förslag till beslut 
1. Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att det genomförs en systematisk analys för att identifiera vilka 
förskolor som har utmaningar kopplade till personalens 
svenskkunskaper. 
3. Att centrala riktlinjer tas fram för hur bedömning av behovet av 
språkstöd ska ske. 
4. Därutöver anföra följande: 
Förskolerapporten visar återigen att det finns ett omfattande behov 
av att stärka personalens kompetens i svenska inom förskolan. 
Sverigedemokraterna anser att ojämlika förutsättningar för 
språkutveckling utgör det största hindret för en likvärdig utbildning. 
Vi ser med stor oro på de negativa konsekvenser som bristande 
språkkunskaper hos förskolepersonalen kan medföra för barns 
lärande och framtida möjligheter. 
Särskilt allvarligt är detta i stadsdelar som Järva och Skärholmen, 
där andelen barn med annat modersmål än svenska är högst, 
samtidigt som inskrivningsgraden i förskolan är låg. För att 
säkerställa att alla barn får tillgång till en likvärdig utbildning måste 
inskrivningsgraden i dessa områden öka och tillgången till 
språkutvecklande miljöer stärkas. 
Vi konstaterar att det i nuläget saknas tydliga och enhetliga kriterier 
för att bedöma behovet av språkstärkande insatser hos personalen. 
Bedömningen baseras idag på rektorers eller biträdande rektorers 
subjektiva uppfattningar, vilket innebär en risk för godtycke, 
felbedömningar och uteblivna insatser. En sådan ordning riskerar att 
underminera både arbetsmiljö och kvalitet i undervisningen. 
Vidare framgår det av rapporten att det, med undantag för 
Skärholmen, inte går att påvisa några tydliga förbättringar i 
undervisningens kvalitet efter genomförda språkstärkande insatser. 
Det är särskilt oroande att det finns medarbetare som enligt 
rapporten är i behov av grundläggande utbildning i svenska. 
Förskoleförvaltningen påpekar också att effekterna av de 
genomförda insatserna generellt sett är svåra att koppla till 
förbättringar i verksamheten. Detta tyder på att de insatser som 
hittills genomförts inte har varit tillräckliga och måste betraktas som 
ett misslyckande. 
Mot bakgrund av detta anser Sverigedemokraterna att mer kraftfulla 
åtgärder är nödvändiga. Vi har därför föreslagit att ett språktest 
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införs vid nyrekrytering till förskolan samt att deltagande i 
språkstärkande insatser görs obligatoriskt för medarbetare som 
bedöms ha behov av detta. 
Vi förordar vidare att staden genomför en systematisk analys av 
vilka förskolor som har utmaningar kopplade till personalens 
svenskkunskaper. Detta för att mer träffsäkert kunna rikta insatser 
dit de gör störst nytta. Dessutom bör centrala riktlinjer tas fram för 
hur behovet av språkstöd ska bedömas, i syfte att säkerställa 
likvärdighet och rättssäkerhet i processen. 
Tapani Juntunen (SD) 
Roland Johansson (SD) 
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/363-2 (Godkänd - R 1) Rapport för förskola i 
Stockholms stad. 

• SKHLM 2025/363-4 Bilaga 2. 
• SKHLM 2025/363-3 Bilaga 1. 

 
 

Sida 17 (35)



 
 
 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 13 
Intern remiss. Inbjudan till samråd om förslag till 
detaljplan för Mälarhöjden 1:1 invid Slättgårdsvägen i 
stadsdelen Mälarhöjden Dnr 2022-16179.  

- Svar på remiss,  
SKHLM 2025/319 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• 1975043 SKHLM 2025/319 
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§ 14 
Bygglovsremiss. Ärendet avser Skylt, analog 
reklamvitrin, Vårholmsbackarna 5, dnr 2025-04716  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/347 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/347-7 (Godkänd - R 1) SKHLM 2025/347 
Remissvar. 
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§ 15 
Intern remiss. Bygglovsärende Måsholmen 22. Dnr 2025-
02196  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/375 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/375-7 SKHLM 2025/375 Försättsblad. 
• SKHLM 2025/375-5 Dispositionsplan med exempel 

uppställning containrar (SKHLM 2025 375). 
• SKHLM 2025/375-3 (Godkänd - R 1) SKHLM 2025/375. 
• SKHLM 2025/375-4 Remissbrev SDF Skärmholmen 

(SKHLM 2025 375). 
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§ 16 
Revisionsberättelse för Skärholmens stadsdelsnämnd år 
2024  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/430 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M) anmäler för 
Moderaterna  ett särskilt uttalande enligt bilaga. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) och Roland Johansson 
(SD) anmäler för Sverigedemokraterna ett särskilt uttalande enligt 
bilaga. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 
2025-05-22 
 
Ärende 16 
 
Revisionsberättelse för Skärholmens stadsdelsnämnd 2024 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
Särskilt uttalande 
Vi tackar revisorerna för rapporten och stadsdelsförvaltningen för 
det goda arbete man gjort under 2024, i en tid med stora utmaningar 
både avseende trygghet och ekonomi. 
I likhet med tidigare år bedömer revisorerna att Skärholmens 
stadsdelsnämnds interna kontroll har varit delvis tillräcklig. 
Granskningar under året visar på brister när det gäller bland annat 
genomförandeplaner inom hemtjänsten, avtalsuppföljning och 
kontroll av utförare inom socialtjänsten. Nämnden har inte heller 
vidtagit tillräckliga åtgärder utifrån våra tidigare års 
rekommendationer. Väsentliga rekommendationer som återstår är 
bland annat att säkerställa att samtliga placerade barn och unga har 
genomförandeplaner samt efterlevnaden av basala hygienrutiner i 
hemtjänsten och dataskyddsförordningen. 
Att vara politiker i en stadsdelsnämnd innebär ett kollektivt ansvar, 
oavsett om man är i majoritet eller opposition. Detta är något som 
hela nämnden måste ta till sig, samtidigt som det är den rödgröna 
majoriteten som styr Skärholmen på kommunfullmäktiges beslutade 
budget. Vi föreslår därför att ett internt arbetsmöte med 
stadsdelsledning och stadsdelsnämndens presidium äger rum inom 
en snar framtid. På mötet går vi igenom bristerna och sätter en 
handlingsplan framåt. Det kan inte vara så att samma kritik framförs 
år efter år utan att rätt åtgärder vidtas. 
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Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2025-05-22 
Ärende 16 
Dnr RVK 2025/55 
  
Revisionsberättelse för Skärholmens stadsdelsnämnd år 2024 
Vi noterar att i årets sammanställning av revisionsrapporter 
(avseende år 2024) så har Skärholmens stadsdelsnämnd ett färre 
antal påpekanden/avvikelser än föregående årsrapport. Det är en 
positiv utveckling som vi vill se mer av. 
Dock kvarstår avvikelser gällande intern kontroll, revisorerna pekar 
bland annat ut ”avtalsuppföljning och kontroll av utförare inom 
socialtjänsten”. Vi har redan tidigare noterat att just socialtjänsten 
har en ansträngd situation, men det gör också att det är olyckligt att 
det är just inom socialtjänsten revisorerna ser ett alltjämt behov av 
åtgärder. 
Vi ser också en potentiell risk för välfärdsbrottlighet, då påpekandet 
avser avtalsuppföljning. 
Efter förra årets revision tog vi upp resultatet på gruppledarnivå 
med förvaltningens högsta ledning, och vi fick då informationen att 
det finns ingen diskrepans gällande revisorernas observationer samt 
förslag till åtgärder och hur förvaltningen uppfattar situationen. 
Trots detta observerar vi att stadens revisorer nu tvingas ge 
omdömet att deras rekommendationer inte har implementerats. 
Tapani Juntunen (SD) 
Roland Johansson (SD) 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/430-2 Skärholmen revisionsberättelse 2024. 
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§ 17 
Protokoll - Förvaltningsgruppen år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/4 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/4-10 Protokoll 2025-05-15. 
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§ 18 
Protokoll - Skärholmens Pensionärsråd, år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/6 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/6-17 Protokoll 2025-05-15. 
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§ 19 
Protokoll - Hägersten-Älvsjös och Skärholmens 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor, år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/5 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/5-11 Protokoll 2025-05-07. 
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§ 20 
Gruppledarmöte, år 2025.  

Anmälningsärende 
SKHLM 2025/2 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
  
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/2-7 Protokoll 2025-04-24. 
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§ 21 
Balanslista, år 2025  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/1 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
  
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/1-11 Balanslista SDN 6- 2025-05-22. 
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§ 22 
Månadsrapport per april 2025.  

-Beslutsärende 
SKHLM 2025/472 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
  
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M) anmäler för 
Moderaterna  ett särskilt uttalande enligt bilaga. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) meddelar att Centerpartiet ansluter till 
Moderaternas särskilda uttalande. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) meddelar att 
Sverigedemokraterna ansluter till Moderaternas särskilda uttalande.  
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Skärholmens stadsdelsnämnd 
2025-05-22 
 
Ärende 22 
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
Särskilt uttalande  
Det är glädjande att barnantalet inte minskar lika mycket i 
Skärholmen som i övriga staden. Trots detta, är det ett minskat antal 
barn i förskoleåldern jämfört med kommunfullmäktiges budget. För 
verksamhetsåret förväntas i genomsnitt 1133 barn, vilket kan 
jämföras med kommunfullmäktiges prognos om 1194 barn. Vi har 
ett budgetöverskott både inom förskola, äldreomsorg, hemtjänst och 
stöd och service till personer med funktionsnedsättning. Det är bra 
att ha ett överskott i början av året, då vi av erfarenhet vet att det 
kan förändras under året. 
De senaste två åren har vi påpekat att arbetslösheten kommer att 
öka. Vi har även varnat för att läget i Skärholmen kommer bli ännu 
värre 2025. Nu ser vi tyvärr att det stämmer. Samtidigt ser vi en 
oroande stor andel människor i behov av ekonomiskt bistånd. I 
månadsrapporten för april ligger vi redan 81 personer över budget 
(581 personer totalt), vilket ger ett budgetunderskott på 8,5 miljoner 
(enligt prognosen). Förklaringen är att det rådande konjunkturläget 
medför ett ökat behov av ekonomiskt bistånd, och därtill har det 
byggts nya hyresrätter med höga hyror och låga trösklar för att 
beviljas ett förstahandskontrakt. 
Vi anser inte att det är rimligt att personer med ekonomiskt bistånd 
ska kunna få förstahandskontrakt i dyr nyproduktion, när personer 
som arbetar inte har råd. Det här är väldigt problematiskt för 
Skärholmen, som får försörja ytterligare individer och familjer i en 
redan tuff ekonomisk situation. Vägen till arbete och 
självförsörjning blir extra svår, då det krävs höga löner för att kunna 
betala dessa höga hyror. Det finns därmed inga incitament att bli 
självförsörjande, då det i praktiken skulle innebära att individen 
eller familjen skulle få flytta till en annan billigare bostad. 
Arbetsmarknadsåtgärder ligger inom budget i månadsrapporten, 
men här borde vi göra en riktad kraftansträngning mot dem som 
nyligen flyttat till Skärholmen. Med målet att få människor i 
utbildning eller arbete innan hösten. 
  
Avslutningsvis borde det finnas en regel inom staden som innebär 
att stadsdelsförvaltningarna måste informera varandra, om de 
känner till att invånare med ekonomiskt bistånd ska flytta till en 
annan stadsdel.  
  
  
 
Handlingar i ärendet 
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• SKHLM 2025/472-1 (Godkänd - R 1) Månadsrapport April 
2025. 

• SKHLM 2025/472-2 Bilaga 1 - månadsrapport april 2025. 
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§ 23 
Låt feriejobbare flyga med drönare på Sätrastrandsbadet  

Skrivelse från Moderaterna  
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör bifall därtill. 

Skrivelse. 
Vice Ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M) anmäler för 
Moderaterna en skrivelse enligt bilaga 
Ledamoten Alice Vestlin (C)  meddelar att Centerpartiet ansluter till 
Moderaternas skrivelse 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) meddelar att 
Sverigedemokraterna ansluter till Moderaternas skrivelse 
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Den 14 maj informerades att badavrådan tas bort i norra delen på 
Sätrastrandsbadet, vilket är mycket glädjande efter fyra år. Flera 
åtgärder har vidtagits för att hålla badvattnet fortsatt rent, bland 
annat har stadsdelsförvaltningen djuprengjort hela stranden genom 
att gräva upp all sand och sila den från bajs och skräp. Man har 
också gjort en specialbyggd vagn till gräsklipparen som dagligen 
plockat upp bajs, träd har planterats för att göra stranden mindre 
attraktiv för gäss och drönare har vallat bort gäss. Samtidigt 
informerar stadsdelsförvaltningen om att drönarna tas bort, då de 
anses för dyrt. På Tantobadet på Södermalm har man även använt 
sig av vallhundar för att skrämma bort gäss, men det är inget som är 
aktuellt i Skärholmen. 
Vi är oroade över att gässen kommer återvända när man inte längre 
flyger med drönarna. Vi anser därför att det vore ett ultimat tillfälle 
att utbilda ett antal feriearbetande ungdomar i drönarflygning. 
Därutöver bör man hyra in eller köpa en drönare till Skärholmens 
stadsdelsförvaltning. På så vis kan ett antal ungdomar sommarjobba 
med att flyga drönare vid Sätrastrandsbadet på morgonen innan alla 
sommargäster anländer. Förslagsvis 07:00-09:00, därefter kan 
ungdomarna fortsätta arbetsdagen som strandvärdar, samt samla 
skräp mm. 
I Sverige krävs drönarkort om drönaren väger 250 gram eller mer. 
Om du flyger nära människor eller i mer riskfyllda miljöer, krävs 
både utbildning och ibland tillstånd. För fjärrpiloter i den öppna 
kategorin måste man genomgå en utbildning och klara ett prov. Ett 
godkänt prov ger ett drönarkort som är giltigt i fem 
år. Åldersgränsen för att bli en fjärrpilot och flyga drönare på egen 
hand är 15 år. 
  
Med anledning av ovan önskar vi fråga stadsdelsförvaltningen: 
·       Kan stadsdelsförvaltningen snabbutreda om ett antal 
feriearbetande ungdomar kan utbildas i drönarflygning? 
·       Kan stadsdelsförvaltningen hyra in eller införskaffa en 
drönare, att nyttja vid Sätrastrandsbadet? 
·       Om ja på frågorna ovan; kan detta komma på plats till 
sommaren 2025? 
·       Kan skyltar sättas upp vid våra badplatser, som uppmanar 
människor att inte mata fåglar och andra djur? 
·       Vilka andra åtgärder vidtas nu och framåt för att hålla stranden 
fri från gäss? 
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§ 24 
Varför ökar antalet hemlösa i Skärholmen  

Skrivelse Sverigedemokraterna  
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning  
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör bifall därtill. 

Skrivelse 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
en skrivelse enligt bilaga,  
  
Då inga ytterligare frågor förelåg avslutade Stephan Guiance (S) 
sammanträdet 19.29 
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Skrivelse 
2025-05-22 
  
Varför ökar antalet hemlösa i Skärholmen 
I den senaste rapporten om hemlöshet så har den stadsövergripande 
hemlösheten minskat. 
Men hemlösheten är inte jämt fördelad över staden. I årets 
Socialtjänstrapport 2024, finns på sidan 120, en tabell med 
information om hemlöshet i olika stadsdelar över en längre period. 
Där kan man utläsa att hemlösheten i Skärholmen år 2014 var 68 
personer, men år 2024 var det 185 personer. Antalet hemlösa har 
således mer än fördubblats över denna tidsperiod. 
I samma tabell framkommer det att Järva år 2014 hade ett antal 
hemlösa på 501 personer, men att det antalet hade sjunkit till 238 år 
2024. Antalet hade över denna tidsperiod mer än halverats. 
Vi vill med anledning av denna uppgift ställa frågan vad är orsaken 
till denna till synes strukturella förändring avseende antalet hemlösa 
i Skärholmen? Vi har valt att jämföra Skärholmen med Järva då vi 
anser att det finns sociala likheter mellan dessa stadsdelar. Det 
framstår som ganska märkligt att när den totala hemlösheten i 
staden minskar och när andra socialt utsatta områden lyckas pressa 
ner gruppen hemlösa, då ökar gruppen samtidigt i Skärholmen. 
Förslag till beslut. 
1.     Att förvaltningen återkommer till nämnden med en analys och 
förklaring till varför hemlösheten ökat i Skärholmen. 
  
 Tapani Juntunen (SD) 
 Roland Johansson (SD) 
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